
Zápis ze zasedání výboru České diabetologické společnosti, 

dne 26.4.2023 v rámci 59. Diabetologických dnů 

v Luhačovicích  

Přítomni: všichni členové výboru a všichni členové revizní komise.   

Zasedání řídil předseda výboru ČDS ČLS JEP prof. M. Prázný. 

 

1. Schválení zápisu minulého zasedání výboru ČDS a schválení programu schůze. Výbor 

vyslovil souhlas. 

 

2. Zpráva o činnosti předsedy ČDS.  

 

       Předseda výboru informoval o aktivitách vedení výboru ČDS od poslední schůze. 

V mezidobí proběhla jednání se zástupci SÚKL. Tato jednání se týkala budoucnosti komunikace 

úřadu s odbornými společnostmi a lékaři obecně, připravuje se možnost přihlášení lékařů 

k pravidelnému odběru informací ze SÚKL. Vedení ČDS opakovaně komunikovalo se zástupci 

SÚKL a MZ ČR ohledně nedostupnosti některých antidiabetik pro pacienty s diabetem. 

Zejména byl řešen výpadek antidiabetika Ozempic. Od dubna 2023 došlo k přechodnému 

omezení předpisu přípravku Ozempic lékaři, nyní je předpis vyhrazen pouze pro osoby s DM 

2. typu, off-label preskripce byla úřady omezena. Vedení výboru v dubnu 2023 v této 

souvislosti vydalo stanovisko, resp. informace pro lékaře, jak postupovat při nedostupnosti 

antidiabetika Ozempic, se kterým byl výbor v předstihu seznámen a vzal tyto informace na 

vědomí. Vedení výboru současně intenzivně komunikovalo s médii ohledně informací 

poskytovaných pacientům o výpadcích některých antidiabetik, včetně inzulínů a možnostech 

aktuálního řešení přechodné nedostupnosti. V současné době jsou pro lékaře dostupné 

informace o výpadcích léků na průběžně aktualizovaných webových stránkách SÚKL, výbor 

poděkoval za aktivitu vedení výboru a vzal výše uvedené informace prezentované prof. 

Prázným a dr. Šoupalem na vědomí.  

 

       Prof. Prázný referoval o delegování zástupců ČDS do výběrových řízeních na nová 

diabetologická pracoviště v různých oblastech ČR. V současné době se na odborech 



zdravotnictví místních úřadů daří (až na výjimky) obsazovat zástupce a realizovat zasedání 

komisí výběrových řízení dle časových možností delegátů, vč. on-line formy hlasování. 

 

       Prof. Prázný předložil výboru žádost lékařky se specializací v diabetologii o přijetí 

podpůrného stanoviska odborné společnosti v jejím sporu s ČLK, která odmítla vystavit licenci 

pro výkon soukromé praxe v oboru diabetologie, neboť dle názoru ČLK tato nesplnila kritéria 

pro udělení licence. Výbor žádost projednal a vyslovil nesouhlas s aktivním zapojením ČDS do 

sporu. 

 

       Prof. Prázný předložil výboru ČDS žádost soukromé společnosti cukrovkabezobalu, s.r.o., 

která provozuje stejnojmenný web poskytující edukační on-line aktivity pro osoby s diabetes 

mellitus 1. typu (týkají se nutriční a psychologické edukace) o záštitu nad tímto projektem. 

Výbor tento návrh diskutoval a nesouhlasí s udělením garance ČDS této aktivitě. 

 

       V mezidobí od poslední schůze proběhlo jednání Dr. Šoupala a Dr. Doležalové se zástupci 

VZP ohledně zapojení nutričních terapeutek do provozu diabetologických ambulancí mimo 

nemocniční síť ambulancí. Vstup do programu bude pro pracoviště podmíněn účastí a 

schválením ve výběrovém řízení. Pokud bude mít pracoviště zájem o zapojení do VZP projektu 

Rozšířené diabetologické ambulance, musí zaměstnávat nutričního terapeuta formou 

pracovní smlouvy s úvazkem 0,5 - 1,0. V současné době je zdravotními pojišťovnami plánováno 

1 pracoviště na 1 okres v ČR. NT musí být zaměstnán v dané ambulanci ještě před přihlášením 

do výběrového řízení.  V rámci odbornosti (916) bude využito stávajících zdravotnických 

výkonů, které budou pro pracoviště nasmlouvány.  Vlastní zapojení NT počítá v praxi se sérií 

nutričních intervencí v počtu 4 za dobu 6 měsíců u daného pacienta, po kterém bude 

následovat klinické zhodnocení efektu nutriční terapie s možností opakování nejdříve po roce 

od zahájení předchozích nutričních intervencí.  Výbor vzal tyto informace na vědomí a 

poděkoval Dr. Doležalové, dr. Šoupalovi a prof. Práznému za aktivity vedoucí k iniciaci projektu 

v klinické praxi. Následně diskutoval praktické otázky zapojení NT do diabetologických 

ambulancí, vč. ekonomických konsekvencí. 

 

 

 



3. Sekce/PS ČDS: 

 

A. Zpráva o činnosti OSAD: 

 

       Dr. Szabó referovala, že v mezidobí byla provedena revize členské databáze, počet členů 

je v současnosti 126.  

 

B. Podiatrická sekce: 

 

       Dr. Fejfarová v mezidobí žádala výbor o schválení distribuce dotazníku v rámci šetření 

zaměřeného na metodiku používanou k detekci diabetické neuropatie v ambulancích 

pečujících o osoby s diabetem. Tento byl před zasedáním per rollam schválen. 

       Výbor podiatrické sekce připravil stanovisko k žádosti Mgr. Fešara ve věci schválení nové 

specializace pedikér – podolog. Na návrh předsedy výboru ČDS stanovisko rozesláno členům 

výboru k projednání per rollam před dalším zasedáním výboru ČDS. Výbor souhlasí s tímto 

postupem. Výbor následně obecně diskutoval vymezení kompetencí odborností podolog resp. 

podiatr do budoucna. 

       Problematika diagnostiky ICHDK v podiatrických ambulancích.  Dr. Fejfarová předložila 

žádost o souhlas s vytvořením nového výkonu pro podiatrické ambulance, který plánuje výbor 

podiatrické sekce ve spolupráci s angiologickou společností. Výkon se týká vyšetření palcových 

tlaků u osob s DM, výbor souhlasí.  Výbor sekce plánuje pracovat na sdílení výkonu ke 

kvantitativnímu stanovení CRP (POCT) v podiatrických ambulancích se společností PLDD, tj. 

výkon 02230. Výbor děkuje a souhlasí s touto aktivitou. 

C. Psychologická sekce:  

       Dr. Štefánková referovala o aktivitě sekce na vytvoření pilotního projektu Komunikace v 

diabetologické ambulanci. Iniciálně je plánována vzdělávací akce, která bude uspořádána 

workshopovou formou, s předpokládanou účastí cca 15 lékařů. Na krytí nezbytných nákladů 

akce bylo žádáno o finanční podporu 40 tis. Kč. Dle sdělení dr. Štefánkové je cílem projektu 

začlenění psychologie do komplexního vzdělávání diabetologů a dalších zdravotnických 



pracovníků v diabetologii. Bylo hlasováno o návrhu na podporu a výbor souhlasí s finanční 

podporou ve výši 40 tisíc Kč. 

D. Technologická sekce: 

       Dr. Šoupal výbor informoval, že komise pro kategorizaci zdravotnických prostředků MZ ČR 

schválila použití senzorových technologií (FGM i CGM) u všech typů diabetu léčených na 3 a 

více aplikacemi inzulínu denně (IIL) (novinka se nevztahuje na již schválenou úhradu pro osoby 

s DM 1. typu). Předpokládá se, že se bude týkat cca 9 tisíc osob s DM 2. typu. Podmínky pro 

předpis budou mírně odlišné od pacientů s DM 1. typu a tyto budou lékařům prezentovány 

v rámci DD v Luhačovicích. Výbor poděkoval za úspěšnou aktivitu a vzal informace na vědomí.  

 

 

4. Ekonomika, informace pokladníka ČDS:  

       Dr. Zemanová zahájila diskusi o odměňování členů ČDS za vytváření odborných doporučení 

společnosti, vytváření zdravotnických výkonů, jednání s MZ ČR, či ZP a odměňování 

funkcionářů výboru ČDS či výborů sekcí/PS. Výbor diskutoval o tom, jaké aktivity odměňovat, 

diskutoval o způsobu vyplácení odměn a v jejich výši. Výbor při hlasování vyslovil nesouhlas s 

odměňováním za funkce v rámci výboru ČDS, resp. výborů sekcí ČDS.  Předseda výboru 

navrhnul, aby do příští schůze ustanovená pracovní skupina předložila členům výboru 

konkrétní návrhy týkající se odměňování za vytvoření odborných doporučení a za vytváření 

zdravotnických výkonů, a to v předstihu před dalším zasedáním výboru. Výbor s tímto vyjádřil 

souhlas. 

 

5. Různé: 

 

        Prof. Prázný informoval výbor o žádosti doc. Gojdy týkající se finanční podpory ČDS 

mezinárodnímu akademickému sympoziu. V mezidobí byla per rollam schválena záštita ČDS 

pro tuto konferenci – Prague Summer Conference Symposium v Praze 15.-17.6.2023. Výbor 

diskutoval o podpoře a následně byl vysloven většinový souhlas s finanční podporou ve výši 

20 tisíc Kč. Výbor současně většinově vznesl výtku k pozdnímu podání žádosti o podporu 

konference ze strany žadatele.  



       Per rollam byla projednána žádost Mgr. Víznera z nakladatelství GEUM o finanční podporu 

ve výši 28 500 Kč pro vydání sborníku pro sestry v Luhačovicích. Finanční podpora ČDS pro 

sborník sester byla výborem schválena. 

 

       Výbor projednal téma předložené dr. Štefánkovou týkající se edukace lékařů 

nediabetologů pracujících na interních odděleních nemocnic v přístupu k moderním 

technologiím pro léčbu a sledování diabetu u hospitalizovaných osob. Předseda navrhuje 

vzdělávací aktivitu formou webináře, které by mohly být připraveny ve spolupráci 

technologické sekce ČDS s internistickou společností ČLS JEP a adresovány lékařům pracujícím 

na interních oddělení. Výbor vzal na vědomí. 

 

6. Žádosti o podporu ČDS pro lékaře s aktivní účastí na konferencích. 

Výbor schválil žádost lékaře MUDr. Do Quoc Dat z 3. interní kliniky VFN, který má 

aktivní účast na konferenci ADA v San Diegu v červnu 2023 o finanční podporu na krytí 

nákladů cesty a ubytování. 

 

7. Noví členové ČDS ČLS JEP, žádosti o snížení či prominutí členského příspěvku: 

Výbor na zasedání schválil následující žádosti o členství v ČDS:  

MUDr. Ivana Hájková, 1979, Interní klinika 3.LF UK, FTN, ČDS + SEKCE: Podiatrická, 

Technologická 

MUDr. Martina Košková, 1967, Klinika Dr. Pírka s.r.o., Ml. Boleslav, SEKCE: Technologická 

MUDr. Miroslava Jiříková, 1969, dia TÁBOR s.r.o., ČDS + SEKCE: Diabetes a těhotenství, 

Technologická 

Bc. Iva Šestáková, 1991, Diabetologická ambulance KNL – Nemocnice Turnov, ČDS + SEKCE: 

Sesterská 

Michaela Vránková, 1971, Diabetologická ambulance KNL – Nemocnice Turnov, ČDS + SEKCE: 

Sesterská 

MUDr. Renata Vlasáková, 1968, VFN, ČDS + SEKCE: Podiatrická 



MUDr. Iva Schejbalová, 1983, INTENDIA klinika s.r.o., Chrudim, ČDS + SEKCE: Psychologická, 

Podiatrická, Technologická 

MUDr. Hana Krejčí, Ph.D., 1974, III. interní klinika a Gyn.-por. Klinika 1.LF UK a VFN v Praze, 

ČDS + SEKCE: Diabetes a těhotenství, Technologická 

Pňáčková Lucie, 1977, DIABETIN s.r.o., Kostelec n/O., ČDS + SEKCE: Sesterská 

Výbor ČDS schválil následující žádosti o snížení či prominutí členského příspěvku: 

MUDr. Markéta Axmannová, 1952, důvod: věk 

MUDr. Luděk Týce, 1950, důvod: důchod 

MUDr. Eva Krauzová, Ph.D., 1985, důvod: rodičovská dovolená 

MUDr. Dominika Kloučková, 1988, důvod: rodičovská dovolená 

MUDr. Zuzana Hladíková, 1992, důvod: rodičovská dovolená 

MUDr. Marie Krejčí, 1988, důvod: rodičovská dovolená 

MUDr. Dina Odarčenková, 1986, důvod: rodičovská dovolená 

MUDr. Petra Fleischhansová, 1985, důvod: rodičovská dovolená 

MUDr. Zuzana Solarová, 1977, důvod: rodičovská dovolená 

 

Závěrem prof. Prázný poděkoval všem členům výboru ČDS a uzavřel zasedání. 

Zapsal MUDr. Milan Flekač, Ph.D. 


